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“Veel coronapatiënten met migratieachtergrond op ic’s”. Dat kopte het Algemeen Dagblad op 13 

oktober. Een zorgelijk bericht. Er wordt vaak gezegd: het virus discrimineert niet. En dat klinkt ook 

logisch, want iedereen kan corona krijgen. Hoe kan het dan dat sommige groepen zo 

oververtegenwoordigd zijn in de coronacijfers? En wat zegt dat over de sociale verschillen in onze stad? 

Om dit beter te begrijpen organiseerde ik een digitale bijeenkomst met sleutelfiguren uit de 

gemeenschap in onze regio om te praten over de coronacijfers onder migrantengroepen. Hier was veel 

behoefte aan en ik sprak daar vertegenwoordigers vele organisaties zoals Stichting Güney. Samen met 

burgemeester Lenferink en de heer De Gouw van de GGD bespraken we daar hoe het nu gaat. 

Dit soort bijeenkomsten zijn voor mij essentieel aan het raadswerk. Het laat zien hoe belangrijk het is 

dat we naar elkaar omkijken in deze moeilijke tijd. En ik zal hier binnenkort een vervolg aan geven.  

 

Fractievoorzitter Abdelhaq Jermoumi in gesprek over gevolgen coronacrisis 

Want één ding is duidelijk. Corona blijft nog lang bij ons en hoewel het virus niet discrimineert, zijn het 

vooral de kwetsbare, armere groepen die het hardst getroffen worden door de coronacrisis. Ik zie het 

om me heen gebeuren. 

De coronacrisis is ook een sociale crisis en versterkt de tweedeling in onze samenleving. Er worden 

meer mensen ziek die belangrijke beroepen doen, zoals in het onderwijs, de supermarkten of de zorg. 

Er worden meer mensen getroffen door corona die in kwetsbare wijken wonen. 

Het is een feit dat mensen in deze wijken eerder hun baan zijn kwijtgeraakt en het voor hen veel 

moeilijker is om om te gaan met de beperkingen van corona. Het is moeilijker om niet ziek te worden, 

en als je ziek wordt, is het moeilijker om in quarantaine te gaan in een kleine flat waar je met heel veel 

mensen woont. 

De coronacrisis maakt duidelijk wat we eigenlijk al weten. Er is veel verdeeldheid en de ongelijkheid 

tussen mensen is groot. De PvdA zet zich daarom in om die sociale crisis, die met de economische crisis 

ook nog eens versterkt wordt, die de ongelijkheid in onze samenleving verscherpt en die een 

vergrootglas legt op ongelijkheid die er al was, hard wordt aangepakt. 



Betrokken, strijdbaar en optimistisch 
Voor de PvdA-fractie is het daarom essentieel om juist nu betrokken te blijven. De zorgen die ik net 

verwoordt, krijgen wij als fractie namelijk dagelijks terug uit de stad. Via mijn collega Klever die spreekt 

met ondernemers die moeite hebben hun hoofd boven water te houden. Via mijn collega Van der Jagt 

die op middelbare scholen sprak met hoe jongeren deze crisis ervaren. En via mijn collega Otten die 

met de seniorenmakelaars in onze stad sprak over de zorgen van ouderen. 

Mijn fractie blijft ook strijdbaar. Samen met mijn fractiegenoten blijf ik strijden voor een sociale en 

fijne stad om in te wonen. Een Leiden waarin iedereen meetelt en iedereen mee kan doen.  

En tenslotte blijft de Partij van de Arbeid optimistisch. Zo kent u mij ook. Wij zien namelijk dat dit 

college de zorgen serieus neemt en juist nu ervoor kiest om te investeren in de kwetsbare mensen in 

onze stad. 

 

Raadslid Suzanne van der Jagt praat met jongeren over corona 

Dat zie ik ook terug in deze begroting: de stedelijke jeugdaanpak blijft, we pakken problematische 

schulden aan en bieden mensen een vangnet. We zorgen voor betaalbare huizen en doen wat we 

kunnen om Leidenaren die getroffen zijn door de coronacrisis te helpen. We investeren tien miljoen in 

het sociaal domein en komen met een Social Impact Team om de gevolgen van corona te onderzoeken. 

En ik zie de wethouders elke dag keihard werken en daar ben ik trots op. 

Ik ga vandaag in mijn inbreng bij deze begroting in op drie waarden die centraal staan voor de PvdA 

om de verschillen in onze samenleving te overbruggen. Goed werk, want juist nu heeft iedereen 

behoefte aan de zekerheid van een vaste baan. Toegankelijke zorg, zodat we naast alle corona-

maatregelen niet andere gezondheidsverschillen vergeten. En gelijke kansen, om te voorkomen dat 

er straks een coronageneratie ontstaat met grote leerachterstanden. 



Mensen aan het werk houden 
Allereerst, heeft de economische crisis veel impact op de werkzekerheid van mensen in onze stad. Ook 

in Leiden zien we het aantal ontslagen toenemen. Eerst waren het de flexwerkers, maar nu zien we 

ook ontslagen bij de Holiday Inn, Heineken, de lokale cafés en mogelijk straks ook mensen die op 

Schiphol werken. Leidenaren die hun baan en dus hun inkomen verliezen. Als stad moeten we aan de 

slag om al die mensen te helpen. 

De PvdA is blij dat de wethouder op ons verzoek met een actieplan komt om Leidenaren aan het werk 

te helpen. Onze ouderenzorg staat namelijk te springen om mensen en koks en barpersoneel, dat nog 

geen werk heeft, wil dolgraag aan de slag. De PvdA zou daarbij meer ambitie willen zien voor 

crisisbanen. Tijdelijke banen waarbij nuttig en goed werk kan worden verricht. Denk daarbij aan extra 

handhavers, gastheren of gastvrouwen in de zorg, extra schoonmakers in het onderwijs of 

buurtbeheerders in de wijken. Er komt hiervoor geld vanuit Den Haag en daar zou Leiden op kunnen 

aansluiten. Daarom komt de PvdA met een motie om te gaan inventariseren welke crisisbanen er op 

korte termijn kunnen worden gecreëerd. 

 

De PvdA-fractie op wijkbezoek in de Merenwijk (voor de corona-crisis) 

Daarnaast zouden we graag complimenten aan het college maken voor het ondersteuningspakket aan 

ondernemers. Vooral het stagepact en stimuleringsfonds ondernemers vindt de PvdA goede 

initiatieven. Het is het heel goed dat het creëren van stageplekken één van de voorwaarden is voor 

ondernemers om in aanmerking te komen voor ondersteuning uit het stimuleringsfonds. Wij zijn ook 

blij met de toezegging van de wethouder om de raad binnen een paar maanden op de hoogte te stellen 

van de resultaten van het stagepact. 

Het gaat gelukkig wel goed met de buurt- en wijkwinkelcentra. Juist nu zijn dat nog meer dan anders 

ook ontmoetingsplekken geworden. De enige plek waar je, op anderhalve meter afstand, nog een 

praatje kunt maken met je buren of je favoriete groenteboer. Die wijkwinkelcentra, denk bijvoorbeeld 

aan de Heren/Doeza of het Wagnerplein, moeten dan ook levendige winkelstraten blijven. 



Omkijken naar elkaar 
Ten tweede, maakt de PvdA zich zorgen over de grote tweedeling in onze samenleving op het gebied 

van gezondheid. De wijk waar je geboren bent en de straat waar je woont, maken nu het verschil in 

hoe lang je leeft en hoe gezond je bent. We weten dat de grote onzekerheden in onze samenleving, 

de hoge huren, de flexcontracten, de schuldenproblematiek, ervoor zorgen dat mensen gestressed 

raken, ongezonder leven en een minder goede gezondheid hebben. 

Daarom dienen we een motie in om één van de grootste oorzaken van ziektelast aan te pakken: roken. 

Nog steeds raken iedere week honderden kinderen verslaafd aan roken. De GGD presenteerde deze 

week een mooie overzichtskaart en daaruit blijkt dat er nog steeds vele speeltuinen, sportverenigingen 

en scoutinggroepen in onze stad zijn waar gerookt kan worden. We roepen daarom op om te zorgen 

dat dit vanaf 2022 echt verleden tijd is. En we willen dat het college de mogelijkheden onderzoekt om, 

zoals in Groningen of Utrecht, rookvrije gebieden in onze stad te creëren. 

Een ander thema dat ons al een tijdje zorgen baart, zijn de stijgende kosten voor de huishoudelijke 

hulp. Wij vinden het niet te verkopen dat we moeten bezuinigen op kwetsbare mensen, omdat mensen 

die het prima kunnen betalen voor een schijntje huishoudelijke hulp krijgen. Daarom steunen we de 

motie van de VVD om te zoeken naar onorthodoxe oplossingen hiervoor. 

 

Duo-raadslid Elwin Wolters geeft een bloemetje aan Oma’s Soep 

Juist in deze tijd is het ook belangrijk dat mensen voldoende sporten en bewegen in onze stad. We zijn 

verheugd over de mooie activiteiten die buurtsportcoaches nog steeds organiseren in onze stad. 

Daarom maken we ons ook zorgen over twee voorgestelde bezuinigingen: het sluiten van buitenbad 

de Zijl en het opheffen van drie waterspeelplaatsen. Juist dit kunnen locaties zijn waar kinderen 

kunnen spelen en zwemmen. Natuurlijk kunnen deze speelplekken zeker mooier worden gemaakt. We 

zouden er daarom liever voor kiezen om deze plekken te verbeteren in plaats van ze weg te bezuinigen. 

Daarom komen we met twee amendementen om het geld dat we dinsdag bespaard hebben op het 

theehuis in het Roomburgerpark te herbestemmen om deze locaties te gaan verbeteren. 

Daarnaast zijn we blij dat het college heeft geregeld dat er sinds deze zomer een derde rugbyveld is in 

de stad. Dit veld lijkt alleen maar tijdelijk gebruikt te kunnen worden, terwijl het nog jaren gaat duren 

voordat we sportpark de Mors hebben opgeknapt. Daarom roepen we in een motie op om, zolang we 

nog niet klaar zijn in de Mors, een derde rugbyveld in de stad te behouden. 

 
 



Kansen voor kinderen 
Ten derde heeft de PvdA nu extra aandacht voor gelijke kansen voor alle kinderen. Veel leerlingen 

hebben achterstanden opgelopen door de maanden dat ze geen of digitaal onderwijs kregen. In 

Amsterdam scoorden leerlingen bij een toets gemiddeld een 3,5, waar ze normaal gesproken 

gemiddeld voldoende haalden. En het ergste is nog dat juist de kinderen waarbij de ouders minder 

goed kunnen helpen of die minder toegang hebben tot bijvoorbeeld bibliotheken of cultuureducatie, 

harder geraakt worden. Dit vergroot de segregatie in het onderwijs.  

Er zijn verschillende manieren om dit tegen te gaan. Tijdens de commissie hebben we er twee 

genoemd. Allereerst door ontmoetingen te organiseren tussen klassen van verschillende scholen. Ten 

tweede door te zorgen dat de vrijwillige ouderbijdrage geen belemmering vormt. Want hoewel deze 

bijdrage vrijwillig is, is er tenminste één school in Leiden die - in strijd met de wet - kinderen niet mee 

laat gaat op schoolreis als de ouders de bijdrage niet betalen. Dit vinden wij niet kunnen. Wij zijn blij 

dat de wethouder heeft toegezegd hierover met de schoolbestuurders in gesprek te gaan. 

 

Raadsleden Suzanne van der Jagt en Marc Newsome brengen kinderboeken naar de mini-biebs 

Als gevolg van corona zien we ook dat voor mbo’ers minder stageplekken beschikbaar zijn. In een jaar 

tijd is het aantal stage- en leerplekken met wel 50% gedaald. Geen stage betekent geen diploma en 

geen baan. In juni stelde de PvdA hier schriftelijke vragen over, omdat wij ons hierover grote zorgen 

maken. Ook bij de behandeling van de Kadernota en de begrotingsbehandeling in de commissie 

spoorden wij het college aan tot actie. Omdat de signalen over het tekort aan stageplekken blijven 

binnenkomen, tekenen wij mee met de motie van de VVD die het college oproept met een plan te 

komen voor stageplekken voor mbo’ers. 

Nu het duidelijk is dat het virus nog niet weg is en lockdowns ook in de nabije toekomst kunnen 

voorkomen, maken we ons ook zorgen over de voortgang van ons cultuuronderwijs. Daarom dienen 

we een motie in waarbij we de gemeente Leiden vragen om - samen met de cultuur - op zoek te gaan 

naar nieuwe oplossingen en manieren om cultuureducatie toch bij onze kinderen te krijgen. Als een 

museumbezoek niet kan, dan moeten we kijken of de museumdocent in de klas op bezoek kan komen 

of online vormen zoeken. Daarom vragen we de wethouder daarover in gesprek te gaan met het 

culturele veld. Zo zorgen we ervoor dat kinderen in aanraking blijven komen met cultuur - in elke 

situatie van de corona-routekaart.   



Investeren om de sociale crisis af te wenden 
De PvdA is blij dat het college inziet dat er niet alleen geïnvesteerd moet worden in het bestrijden van 

de coronacrisis, maar ook het bestrijden van de economische én sociale crisis. En dat het college er 

dan in slaagt een sluitende begroting te presenteren in tijden van Corona is een compliment waard. 

De begroting die nu voorligt maakt het mogelijk hulp te bieden aan de mensen die dat nodig hebben 

en te blijven investeren in de stad. We blijven een grote concernreserve houden en dan is er ook nog 

eens een extra behoedzaamheidsreserve. De Leidse begroting blijft weerbaar en stabiel.  

Het college neemt daarnaast maatregelen om de gevolgen van de crisis zo veel mogelijk op te vangen. 

De PvdA vind dat het in deze onzekere tijden heel belangrijk is om te blijven investeren in de stad. Dat 

de bibliotheek openblijft, ondernemers het hoofd boven water houden en mensen aan het werk 

blijven. Juist nu moeten we er zijn voor de mensen die het nodig hebben, en onze inwoners en 

ondernemers perspectief bieden. Het Corona steunpakket van het college kan dan ook op de volledige 

instemming van de PvdA rekenen. Ook zijn we blij dat het college het met ons eens was dat de boa’s 

in onze stad een bonus verdienen. 

Wat mij het meeste bijgebleven is van mijn gesprek afgelopen maand met die migrantenorganisaties, 

is hoeveel mensen in onze stad naar elkaar omkijken. Dat juist in de anderhalvemeter-samenleving, 

mensen dichter tot elkaar komen. Laten we dat als hele raad ook uitstralen. Laten we betrokken zijn, 

strijdvaardig én optimistisch. Samen bestrijden we de coronacrisis, de economische crisis én de sociale 

crisis in onze stad. 

 

Het afgelopen jaar zette de PvdA vele onzichtbare helden in het zonnetje! 


